
Daarnaast is er ook de viering van De Vrede 
van Utrecht en de bekendmaking van de Eu-
ropese Culturele Hoofdstad van 2018 waar-
voor onze stad kandidaat is. Mooie tijden 
voor Utrecht en een uitgelezen mogelijkheid 
voor de stad om zich weer van haar meest 
aantrekkelijke zijde te laten zien. 

Een belangrijke rol bij die presentatie is na-
tuurlijk weggelegd voor Toerisme Utrecht. In 
onze vierde aflevering over de komst van de 
EYOF praten we met Michiel van der Schaaf, 
de bevlogen marketing manager van Toe-
risme Utrecht.
“Procentueel is het verblijfstoerisme in 
Utrecht twee keer zo hard gestegen als bij 
de drie andere grote steden bij elkaar. Het 
gaat dus goed met Utrecht. We organiseren 
ons als toeristische bedrijfstak ook steeds 
beter. Er gaat hier niemand de deur uit met 
de woorden:‘we kunnen niets voor u doen’.” 
Toerisme Utrecht bestaat sinds 2011: “Voor 
die tijd was het vooral een zaak van de pro-
vincie en steden. Wij doen nu de marketing 
voor overheden en commerciële partijen die 
allebei een belang hebben bij het goed ver-
markten van de stad.”  

Het belang van het EYOF is groot voor 
Utrecht, zo weet Van der Schaaf. “De zomer 
is een belangrijke periode. Studenten zijn er 
niet. Dat zijn één op de vier inwoners van 
Utrecht. Dus moeten we andere groepen 
naar de stad krijgen. Dan is het ideaal dat je 
zo’n groot sportevenement hebt als het EYOF. 

Er komen ruim drieduizend sporters naar de 
stad. Die nemen ook veelal hun ouders mee. 
Dat is weer goed voor onze hotels. Som-
mige sporters zullen na één dag klaar zijn. 
Die willen we graag dingen in de stad laten 
doen. Inderdaad, bijvoorbeeld de Dom laten 
beklimmen.” 
Omdat de speerpunten van Utrecht kennis 
en cultuur zijn, is het EYOF misschien niet 
het eerste waar je aan denkt.Van der Schaaf: 
“Toch is het goed om een sportevenement 
als het EYOF te mogen organiseren. Onder-
zoek heeft uitgewezen dat je de midden-
groep, mensen van een leeftijd tussen 13 en 
25 jaar, juist aan je kunt binden door middel 
van sport. Die groep is ook weer belangrijk 
voor het kennisniveau van de stad. Door ze te 
binden trekt die groep niet weg. Sport is heel 
zichtbaar. Bijvoorbeeld een wielerwedstrijd 
met een parcours door een wijk. Evenemen-
ten geven een stad zo energie.”

“Samenwerking tussen de verschillende 
partijen in de stad moet het uitgangspunt 
worden. Zo kunnen bestaande middelen veel 
beter worden benut. Wij moeten mensen met 
elkaar verbinden. Daar heb je als stad veel 
meer aan. Utrechters zijn trots op hun stad. 
Wij moeten die trotse Utrechters met elkaar 
zien te verbinden. Dus bijvoorbeeld het EYOF 
en Utrechtse ondernemers die iets rondom 
het evenement willen doen. Daarvoor ge-
bruiken we veelal al bestaande middelen. 
Dat werkt effectiever en scheelt veel geld. Zo 
hebben we bijvoorbeeld de Utrecht City Guide 

app voor mobiele telefoons gelanceerd. Die 
is in korte tijd al 10.000 keer gedownload. 
Die app gaan we ‘branden’ tijdens het EYOF. 
Dat betekent dat alle mensen met die appli-
catie op hun telefoon ook meteen met alle 
EYOF-informatie in hun broekzak lopen. Dat 

werkt veel effectiever dan zoiets voor een 
paar weken ontwikkelen. We kunnen beter al 
bestaande en bekende manieren benutten of 
als we toch iets nieuws ontwikkelen, zorgen 
dat we het later weer kunnen gebruiken.Op 
die manier willen we werken.”

EYOF 2013

TRABZON 2011
Als de Olympische vlam van het Euro-
pean Youth Olympic Festival (EYOF) in 
juli 2013 in Utrecht wordt ontstoken, is 
dat voor de twaalfde maal alweer en 
de tweede keer in Nederland. De vo-
rige editie van het evenement was in 
Trabzon, aan de Zwarte Zee in Turkije. 
Daar streden jongeren uit 49 landen 
in, net zoals straks in Utrecht, negen 
verschillende sportdisciplines om de 
medailles.

Atletisch succes
Ook Nederlandboekte er succes, vooral 
op de atletiekbaan. Nadine Visser ver-
overde het goud op de honderd meter 
horden en de meiden van de Neder-
landse estafetteploeg werden eerste 
op de vier keer honderd meter. Bij het 
kogelstoten was er zilver voor Charlene 
Okken en verder ging de Nederlandse 
equipe naar huis met zes bronzen me-
dailles. 
Uiteindelijk eindigde Nederland op een 
16e plaats in de medaillespiegel, he-
laas niet hoger dan twee jaar eerder. In 
het Finse Tampere werden er toen ook 
twee gouden plakken mee naar huis 
genomen en stond Nederland 14e in 
het eindklassement.

Ruim voldoende
Niet alleen sportief werd er gescoord op 
het EYOF 2011. De Europese jeugdspe-
len zijn een goede leerschool voor jong 
sporttalent. Volgens de chef de mis-
sion, Marjan Olyslagers, verdiende de 
Nederlandse ploeg een acht, vanwege 
de goede sfeer en de manier waarop 
teleurstellingen werden verwerkt en 
medesporters werden gerespecteerd. 
Die ervaring komt later van pas bij de 
‘echte’ Olympische Spelen.

Gouden start
Het toernooi is één keer eerder in Ne-
derland georganiseerd. Dat was in 
1993 in Valkenswaard waar Pieter van 
den Hoogenband goud veroverde. Naar 
eigen zeggen is daar toen zijn ‘Olym-
pische droom’ begonnen. Twintig jaar 
later, bij de Utrechtse editie van het 
evenement treedt Van den Hoogenband 
op als toernooidirecteur.

Vlag naar Utrecht
Tijdens de sluitingsceremonie van het 
multi-sportevenementin Trabzon, nam 
burgemeester Aleid Wolfsen de EYOF-
vlag in ontvangst van zijn Turkse col-
lega. Hij feliciteerde de sporters, orga-
nisatie en vrijwilligers voor hun presta-
tie en beloofde het in Utrecht te zullen 
evenaren.

DOOR BAS HOEDEMAKERS

Dat 2013 een belangrijk jaar is voor Utrecht, is al meer dan 
eens op deze pagina’s beschreven. Zo is er in juli van dat 
jaar de Europese Jeugd Olympische Spelen (EYOF). 

Michiel van der Schaaf aan de voet van de Domtoren, symbool 
van de stad Utrecht. (Foto: Anne Hamers)

DOOR AMY DE LANGEN
Mijn naam is Amy de Langen, ik 
ben 15 jaar en ik doe aan wed-
strijdzwemmen.Ik ben hier negen 
jaar geleden, na de zwemlessen, 
mee begonnen bij zwemvereni-
ging de Fuut in Maarssen. Mijn 
favoriete afstand is de 100 me-
ter vrije slag. De allereerste keer 
zwom ik die afstand in 1.24.50 en 
nu is mijn persoonlijk record 56.70 
seconden.

Ik train elke week 12 uur en leg in die 
tijd meer dan 30 kilometer af in het 
zwembad. In juli mag ik mee naar 
het Europese Jeugdkampioenschap 

in Antwerpen en daarvoor ga ik eerst 
op trainingskamp naar Mallorca.

Begin vorig jaar werd ik gevraagd 
voor de EYOF 2013-campagne, het 
leek mij heel leuk daaraan mee te 
doen. Tegelijkertijd was ik bezig om 
limieten te halen voor de EYOF 2011 
in Trabzon, Turkije. Dat lukte en dus 
mocht ik daar op de 50 en 100 me-
ter vrije slag uitkomen.Op deze af-
standen haalde ik een 10e en 12e 
plaats.

Het EYOF zelf was heel erg leuk.Als 
lid van de Nederlandse ploeg, met 
70 sporters in verschillende sporten, 

woonden wij in oranje kleding de 
openings- en sluitingsceremonies bij 
in een stadion. Die waren heel mooi, 
met heel veel vuurwerk en show. Het 
leken de echte Olympische Spelen 
wel!

Wij sliepen allemaal in een univer-
siteitscomplex en daar kwam je ook 
alle sporters uit andere landen tegen. 
Wij hadden speldjes met Olympische 
ringen meegekregen vanuit Neder-
land en die kon je ruilen met andere 
landen.De acht Nederlandse zwem-
mers die daar waren, hebben nu nog 
heel goed contact met elkaar.

NET DE ECHTE OLYMPISCHE SPELEN

Zwemtalent Amy de Langen. 
(Foto: EYOF)

In het onderstaande verhaal vertelt een talent uit een van de negen sporten van het EYOF 2013 in 
Utrecht de komende maanden over  haar leven als jonge topsporter. In deze aflevering is het woord 
aan zwemster Amy de Langen. Haar vragen stelt ze aan Moniek Nijhuis.

‘SPORTEVENEMENTEN ALS HET EYOF GEVEN DE STAD ENERGIE’

DOOR AMY DE LANGEN
De 24-jarige zwemster Moniek Nij-
huis is geboren in Overdinkel in 
Twente. Ze begon met zwemmen toen 
ze vier was, maar pas op haar twaalf-
destartte het trainen.Haar ouders zijn 
vaak meegeweest naar wedstijden 
toen ze jong was. Ze zijn erg trots 
op haar, maar hebben haar nooit ge-
pusht om te moeten zwemmen.

Het leuke aan zwemmen vindt ze de 
wedstrijden: het strijden tijdens zo’n 
race en het trainen met een wedstrijd als 

doel. Bovendien voelt ze zich lekker in 
het water.Minder leuk aan zwemmen is 
dat training heel veel tijd vergt, daardoor 
is er weinig tijd voor feestjes en ze moet 
ook nog studeren.

Tegenwoordig traint ze bij het E-ON NZA 
in het Sloterparkbad in Amsterdam.In 
totaal traint Monieknegen keer per week 
twee uur lang, aangevuld met twee keer 
fitnesskrachttraining en drie keer land-
training voor stabiliteit.Naast de school-
slag zijn haar beste slagen de 100 meter 
wissel of de 50 meter vrije slag.

Voor Moniek, die zelf niet op het EYOF 
heeft kunnenzwemmen, maar wel in 
2003/2004 Europees Jeugdkampioen 
werd, gaat nu een droom in vervulling. 
Ze mag opnaar Londen.Toen ze zich 
hiervoor gekwalificeerd had, kreeg ze 
dat‘Yes!’-gevoel en was ze superblij. 
Vooral omdat ze ook al in 2008 gepro-
beerd had de Olympische Spelen te ha-
len.

In Londen start zij op de 100 meter 
schoolslag en de vier keer 100 meter 
wisselslag. De estafetteploeg bestaat 

naast Moniek (schoolslag) verder nog 
uit Sharon van Rouwendaal (rugslag), 
Inge Dekker (vlinderslag) en Ranomi 
Kromowidjojo (vrije slag).

Moniek, veel succes op je eerste Spelen!

DROOM IN VERVULLING VOOR MONIEK NIJHUIS

Zwemster Moniek Nijhuis. 
(Foto: Kees-Jan van Overbeeke)


